
Kredsbestyrelsesmøde Kreds 5 

Dato og Tid: tirsdag d. 7/3-2023 kl. 19:00 

Sted: Nordfyns Jagtforening, Hemmerslev 26, 5471 Søndersø 

 

Mødedeltagere: 

Eigil Valdemar Jensen (EVJ) Kredsformand 

Lars Udengaard (LU) HB Medlem 

Tonny Skytt Mikkelsen (TSM) Kredskasserer 

Morten Loubjerg (ML) JR Odense 

Fini Kjærsgård (FK) JR Fåborg-Midtfyn 

Claus Harboe (CH) JR Nordfyn 

Thomas Albertsen (TA) JR Ærø samt HB Suppleant (TA deltog via Skype) 

Kristian Spodsbjerg (KS) JR Nyborg 

Peter Bisgaard Gommesen (PB) JR Kerteminde (referent) 

 

1. Velkomst ved Kredsformanden.  

 

2. Orientering om kredsens aktuelle situation. 

Så er jægerråd årsmøderne overstået og der har været en svingende deltagelse, men der har 
været en god og faglig debat.  

Kim Broholm har meddelt at han ønsker at stoppe som jagtstikordinator. Der var desværre ikke 
nogle i kredsbestyrelsen der havde forslag til afløser. Formanden (EVJ) tager kontakt til Rasmus 
(Højby Jagtforening) han er ivrig deltager i jagtsti, og kender dem der kommer, og kan måske 
være behjælpelig med at finde en.  

Formanden har fået en henvendelse fra et ægtepar der har haft en dårlig oplevelse med 
jagt/jæger. De havde været ude og gå, da de kom hjem var der skudt et projektil ind igennem 
et vindue, og sad i væggen. Episoden er meldt til politiet og de har henlagt sagen, de har haft 
kontakt til flere, men føler at de ikke de tages alvorlige, Lars og Ejgil tog kontakt til Torsten og 
han hat taget over, og fået lukket sagen på en pæn og ordentlig måde. 

 

3. Økonomi: Orientering v. kredskassereren 

Kassereren (TSM) orienterede om kredsens aktuelle økonomi 

 



 

4. Orientering om seneste nyt fra Hovedbestyrelsen v. HB medlem: 

(LU) Ny lancering af ”Jæger-web” som er et supplement til medlemsnet på DJ Hjemmeside 

 

5. Opfølgning Game Fair Brahetrolleborg 2023: 

(EVJ) Orientering om mulige aktiviteter Lokale foreninger bør indrages. Der bør laves fast struktur 

for arbejdsopgaver. Kalø laver aftaler med Game Fair. Kredsen løser de praktiske opgaver 

 

6. Det Fynske Dyrskue 2023: 

(EVJ) har fået priser på standleje (huset) Det ligger i den dyre ende, og prisen skal genforhandles. 

Der skal bruges mange hænder og bestyrelsen frygter at det kan blive svært at samle frivillige til 

både Livsstilsmesse på Boltinggård i pinsen, samt Det Fynske Dyrskue (9.-11. juni). Det nævnes 

desuden som et stort problem, at Jægerforbundets repræsentantskabsmøde ligger i samme 

weekend. I samme forbindelse efterlyser bestyrelsen et ”Event-udvalg”, som skal sætte de fysiske 

rammer for deltagelse i events og udstillinger.  

(LU) tager fastsættelse af dato for DJ Rep. møde med til drøftelse i bestyrelsen, da det er 

uhensigtsmæssigt, at der igen er datosammenfald. 

Kredsbestyrelsen beslutter, at der skal gøres et forsøg på at samle frivillige hænder til dyrskuet 

2023. 

 

7. Livsstilsmessen Boltinggård. 

Der findes ikke ressourcer til at arrangere livsstilsmesse i 2023 

 

8. Ansøgning fra skydeudvalget DJ – Dækning af udgifter til blyfri arrangement: 

Kredsbestyrelsen støtter en ansøgning fra DJ Skydeudvalget, til et arrangement i Skallebølle søndag 

d. 26/3-23, hvor der skal skydes med blyfri riffelammunition 

 

9. Tællelaug i Jægerråd/Jagtforeninger 

(CH og TA) efterlyser begge tilbagemeldinger på de indberettede vildtarter: (LU) bringer 

problematikken med til HB 

Vildttælling er en god foreningsaktivitet som bør profileres. Der tælles tre dag forår og tre dage 

efterår. (TSM) efterlyser bedre information til forenings- og JR-formænd. (LU) undersøger via 

Jagtens Hus. 

(CH) foreslår at den DJ-ansvarlige for markvildttælling kommer til Fyn og holder oplæg om emnet 

som inspiration for foreningerne 

 

10. Vildtkamera til udlån for dataindsamling. 

Der indkøbes kameraer til udlån til baitpladser for bekæmpelse af mårhund. 

Reguleringskoordinatorer inddrages 

 

11. Kredsårsmødet d. 9/3-2023 i Årslev. 

Arne Greve er spurgt som dirigent. (EVJ) har udarbejdet tidsplan for aftenen. Der er tilmeldt og 

bestilt plads til 100 personer i Årslev Forsamlingshus. 

(KS) efterlyser en tidsplan for ny struktur for jægerrådsarbejde og kredsarbejde. (CH) tager sagen 

op i strukturudvalget med henblik på at ”speede” processen op. 



Kredsbestyrelsen beslutter at der skal udarbejdes forslag til ny struktur for jægerråd, som skal 

vedtages på et ekstraordinært Kredsmøde, som skal afholdes senest ultimo oktober. 

 

12. Mødekalender 2023: 

Ekstraordinært kredsmøde 11.10.2023. (EVJ) udsender en revideret mødekalender 

 

13. Orientering og nyt fra Jægerråd 

Fåborg-Midtfyn: Sender flyer om vildttællinger ud til foreninger i kommunen 

Nordfyn: Forsøger at inddrage flere foreninger til at løse opgaver som f.eks. ”Fjordens Dag” 

Odense: Godt gang i reguleringsarbejdet. 69 jægere på listen over reguleringsjægere, og et nyt 

kursus er i kalenderen (ML) roser samarbejdet med kommunen 

Kerteminde: Peter Bisgaard nyvalgt formand. Munkebo-Drigstrup er fusioneret med Hindsholm  til 

”Nordøstfyns Jagtforening” 

 

14. Evt. 

(KS) spørger hvor kommer holdningen til kronhjorte på Fyn fra..? Der har været afholdt en 

debataften på Naturama i Svendborg i samarbejde med TV 2 Fyn. 

Punkt. Vdr kredsbestyrelsens holdning til kronvildt på Fyn, bør diskuteres på næste møde. 

(EVJ) Kontakt fra Schweisshundeførere, som ønsker mere kontakt med jægerne gennem DJ. 

 

 


